
 

04. november 2020 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Kan Naalakkersuisut forklare hvorfor samtlige sygeplejersker på kirurgisk afdeling på K2, 2 

afdelingssygeplejersker, en afdelingsjordmoder og adskillige læger herunder Grønlands mest 

erfarne kirurg har sagt op inden for et år efter ansættelse af ny kirurgisk områdeledelse? 

2. Kan Naalakkersuisut bekræfte, at arbejdsmiljøet i løbet af det sidste år er blevet så dårligt at 

læger i almindelighed og grønlandske læger i særdeleshed mistrives og derfor ikke ønsker at 

arbejde på kirurgisk afdeling? 

3. Hvordan harmonerer denne udvikling med målsætningen om fastholdelse og rekruttering af især 

grønlandske sygeplejersker og læger? 

4. Har Naalakkersuisut andre oplysninger om samme emne. 
(Medlem af Inatsisartut Stine Egede, Inuit Ataqatigiit) 

 
 
Begrundelse: 
Jeg har erfaret, at forholdene på K2 afdelingen har personalemæssig udfordringer, hvorfor jeg stiller disses 

spørgsmål, da jeg ved, at Naalakkersuisoq for sundhed har ytret, at arbejdsmiljøet er en vigtig. Men jeg er 

nødt til at stille ovenstående spørgsmål, da jeg mener at det er meget bekymrende udvikling der sker på 

nævnte afdelinger.  

Hvis kirurgiske afdeling ikke fungerer optimalt personalemæssigt, risikerer vi at operationer udskydes og 

dermed ventelisten hope sig op.   

Vi har særdeleshed ansvar for, at også disse grupper trives på deres arbejdsplads. Kun på denne måde kan vi 

sikre at det bliver på deres arbejdsplads i lang tid og ikke rejser til andre dele af riget. 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 


